
  

 

Prosečenský KURÝR     Strana 1 

 

 

 

Vážení „PROSEČŇÁCI“, 

     v době, kdy jsem již přemýšlel o tématu úvodníku do aktuálního čísla Kurýra, mi napověděla sama příro-

da. Červnové události tj. přívalové srážky z 2. a 9. června a následné bleskové povodně, které zasáhly i naši 

obec, se nedaly přehlédnout. Obec neohrozilo ani tak Malé Labe, které se pro tentokrát drželo v korytě, ale 

jeho „malé“ levostranné přítoky, lokální vodoteče svádějící vodu z přilehlých strání.  Následné škody v obci, 

zjištěné a vyčíslené 19. 6. krajskou krizovou komisí se odhadují na desítky milionů korun (obecní majetek- 

komunikace, mosty, propusti - cca 1 mil. Kč, krajský majetek -silnice - cca 5 mil. Kč, škody fyzických osob 

cca 2 mil. Kč, státní majetek – Státní pozemkový úřad 520 tis. Kč, Lesy ČR cca 3 mil. Kč, Povodí Labe 

v řádech desítek milionů).   

     Právě v souvislosti s těmito událostmi jsem měl o tématu úvodníku tohoto čísla jasno. DOBROVOLNÍ 

HASIČI. Když jsem je 2. června ráno v 5 hodin svolával, ještě jsem netušil, jak moc jejich pomoc budeme 

potřebovat a kolik času a práce nakonec pro obec a pro občany odvedou. Při záchranných pracích strávili 

několik dní včetně nocí v terénu, rozvezlo se na 200 pytlů s pískem, čistili kanály, propustky, čerpali vodu 

ze sklepů, z garáží, uklízeli náplavy, vyplavené sklepy atd. Situace se v obdobném měřítku opakovala i 9. 

června. Byli to právě dobrovolní hasiči, na které jsem se mohl spolehnout. Za všechny mi dovolte jmenovat 

Vaška a Honzu Dostálkovi, Vráťu a Martina Jiřičkovi, Tomáše a Oldu Doubkovi, Leoše a Vratislava Bach-

tíkovi, Jardu Bajera, Martina Maška, Jirku Nováka, Jirku a Honzu Grúzovi, Romana Jančulu, Romana Lede-

ra, Mirka Štefana. Asi jsem na někoho zapomněl, v rychlém sledu událostí jsem nemohl být u všeho. Pokud 

tomu tak je, upřímně se dotyčným omlouvám. O dobrovolných hasičích mluvím proto, že nedávno se na 

webové diskusi řešilo, zda bylo správné poskytnout hasičům zázemí v bývalé prodejně. Toto by mělo být 

odpovědí. Hasiči strávili v lijácích desítky hodin ve dne v noci, po kolena v blátě, bez toho, že by očekávali 

nějaké díky. Prostě nezištně pomáhali, kde se dalo.  A věřím, že můj vzkaz není pouze vzkazem mým.   

CHLAPI, DĚKUJI VÁM.                                                  

                                                                                                                                         Jirka Bachtík 

starosta 

 

2/2013 
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Zprávy o činnosti zastupitelstva obce 
 

 

VZZO 20.5.2013 

Na tomto veřejném zasedání zastupitelé vzali na 

vědomí rozpočtové opatření č. 6/2013, které bylo 

vydáno z pravomoci starosty. Tímto opatřením 

dochází pouze k přesunům na položkách rozpočtu, 

výše rozpočtu je nezměněna. Dále zastupitelé 

schválili rozpočtové opatření č. 7/2013. V dalším 

bodě starosta informoval zastupitele o schválené 

dotaci z Programu obnovy venkova Královéhra-

deckého kraje. Obci byla schválena dotace ve výši 

400 000,-Kč na rekonstrukci, zateplení a plynofi-

kaci objektu čp. 35. Zastupitelé přijetí dotace 

schválili a na akci uvolnili finanční prostředky 

vlastního podílu žadatele. Dále zastupitelé schváli-

li bez výhrad Závěrečný účet obce za rok 2012 a 

Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce 

v roce 2012. Dále se zastupitelé zabývali rekon-

strukcí Kulturního domu čp. 24. Cenový rozpočet 

na dodávku střešních konstrukcí je ve výši 

257 890,- Kč bez DPH (fa. KASPER). S ohledem 

na poskytnutou dotaci na rekonstrukci objektu čp. 

35 a nutnosti uvolnění vlastních prostředků na tuto 

akci se zastupitelé shodli na přípravě rekonstrukce 

v příštím roce. V této souvislosti zastupitelé 

schválili návrh rámcové Smlouvy o dílo na poří-

zení projektové dokumentace rekonstrukce, zajiš-

tění inženýringu, územního rozhodnutí a stavební-

ho povolení a pověřili starostu podpisem této 

smlouvy. ZO schválilo přípravu prodeje pozemků 

v k.ú. Dolní Dvůr. Žádost o odkup těchto pozem-

ků adresoval obci Ing. Luboš Vrňák. Obec Pro-

sečné je ¼ vlastníkem nemovitostí v k.ú. Dolní 

Dvůr (Na Hádku – p.p.č. 1135/3 a část p.p.č. 

1127). Dalšími spoluvlastníky jsou obce Lánov ½ 

a Dolní Lánov ¼. Spolu s žádostí byla na obec 

doručeno kladné stanovisko obce Lánov a Vodá-

renské společnosti Lánov, neboť pozemky se na-

cházejí v blízkosti zdroje pitné vody pro uvedené 

obce. Dle vyjádření Vodárenské společnosti ne-

může změna vlastnictví uvedených pozemků ne-

gativně ovlivnit zdroj pitné vody. Dalším důleži-

tým bodem jednání byla informace starosty o jed-

nání se zástupci České Pošty a.s. ve věci optimali-

zace stávající sítě pošt. Zastupitelé obce schválili 

zřízení Výdejního místa II. Typu na Obecním úřa-

dě (viz samostatný článek „Co bude s Poštou?“). 

Zastupitelé dále schválili finanční podporu Přebo-

ru ČR národních plemen v Dogtrekkingu. ZO 

schválilo podporu formou úhrady dvou mobilních 

WC na tuto akci (cca 6 000,-Kč). Na základě žá-

dosti MŠ Prosečné schválilo ZO příspěvek na za-

bezpečení Dětského dne ve výši 5 000,-Kč. Zastu-

pitelé dále schválili smlouvu o výpůjčce nádob na 

separovaný odpad s firmou EKO KOM a.s. Tato 

smlouva pouze nahrazuje dosavadní dohodu o 

výpůjčce. Posledním bodem jednání byla žádost 

pana Petra Kytnara o umístění RD mimo intravi-

lán (p.p.č. 1184/3 a 1184/12). ZO umístění RD na 

uvedených pozemcích schválilo. 

 

Mimořádné zasedání ZO 10.6.2013 

Hlavním bodem jednání byla situace v obci po 

bleskových povodních. Obec ohrozily zejména 

levostranné přirozené vodoteče svádějící vodu 

z polí a luk. Většina těchto vodotečí má své správ-

ce, ale jakákoliv náprava je v nedohlednu. Proto 

starosta navrhnul použít na úpravy vlastní finanční 

zdroje. V souvislosti se vzniklou situací schválili 

zastupitelé podání žádosti na Královéhradecký 

kraj (poskytovatel dotace ve výši 400 tis. Kč na 

rekonstrukci a zateplení čp. 35) a změnu určení 

větší části dotace a možnost použití finančních 

prostředků na odstranění povodňových škod a 

protipovodňová opatření. ZO dále schválilo fi-

nanční dar ve výši 50 000,-Kč obcím Rudník a 

Arnultovice, které byly bleskovými povodněmi 

tragicky zasaženy. Na základě povodní zastupitelé 

schválili návrh starosty na odložení záměru zpra-

cování studie proveditelnosti chodníků v obci a 

převedení schválených fin. prostředků (50 tis. Kč) 

na povodně. ZO schválilo nařízení o odstranění 

všech cizích těles, technických prostředků a zaří-
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Ze života v obci 

zení z vodotečí, propustí, kanalizací apod., jež 

mohou negativně ovlivnit odtokové poměry či 

propustnost těchto vodohospodářských staveb.  

ZO dále uvolnilo na nápravu škod po povodních  

(opravy komunikací, most u Škumátů) a na proti-

povodňová opatření (vyčištění a zprůchodnění 

vodotečí, zvětšení kritických propustí) částku 

500 000,-Kč z rezervy obce vytvořené v minulých 

letech. S tím souvisí i rozpočtové opatření 

č.8/2013, které ZO schválilo. 

Jiří Novák 

místostarosta

 

 

 

 

 

 

 

 

Povodně 

To, co se událo v noci z 1. na 2. června a poté opět o týden později, 

je lépe nepřipomínat. Naši obec zasáhly bleskové povodně, i když „naštěs-

tí“ ne v tak tragické a katastrofické míře jako v sousedních obcích Rudník a 

Arnultovice. I tak se škody v naší obci počítají na desítky milionů korun. 

Zničena byla cesta u Veselých, poškozen byl most u Škumátů, došlo 

k sesuvu půdy u fotbalového hřiště. Byla podemleta silnice od pekárny 

k č.p. 12. Byla zatopena řada sklepů a garáží. Došlo ke stržení několika 

plotů a mnoho dalšího. O tom již ale psal Jirka Bachtík v úvodníku. Zmínil 

se i o dobrovolných hasičích, děkoval jim. Ovšem je důležité připomenout i 

starostovu angažovanost, pohotovost a připravenost. Díky jeho koordinaci 

se podařilo tyto nepříjemné události zvládnout bez jakéhokoliv zaváhání. 

Díky němu měli hasiči, kteří se na odstraňování následků povodní podíleli, 

připravený teplý čaj, občerstvení. Díky němu se podařilo sestavit plán ne-

přetržitých nočních hlídek, kterých se sám aktivně účastnil. Takže nejen 

hasiči byli „v zápřahu“. I starosta toho v těchto napjatých dnech mnoho nenaspal. Takže Jirko, i Tobě patří 

velké DÍKY!. 

Jiří Novák 

místostarosta  
 

 

Dětský den 

V neděli 16. června uspořádaly Střelecký klub Prosečné, 

který oslavil 50 let od svého založení, Mateřský klub Amálka a 

Mateřská škola Prosečné šmoulí dětský den. Ten se opět uskuteč-

nil na fotbalovém hřišti. 

Děti plnily na stanovištích u šmoulů a Gargamela různé 

úkoly, za které na ně na konci čekala bohatá odměna. Dětského 

dne se letos zúčastnilo 71 dětí. Na dobrovolném vstupném se vy-

bralo 2 105,- Kč. 
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Stejně jako v minulých letech pomohli s organizací dětského dne a připravili si svá stanoviště také 

fotbalisté a dobrovolní hasiči. Opravdovým zpestřením letošního ročníku byla účast šermířské skupiny Le-

genda Aurea ze Dvora Králové nad Labem. Mladí šermíři si pro nás připravili několik vystoupení, u kterých 

tuhla v žilách krev. Děti si také mohly vyzkoušet střelbu z luku či kuše. 

Dětský den se opravdu vydařil, letos nám přálo i počasí. Všem, kteří s touto akcí pomáhali a na dět-

ském dnu se angažovali, moc a moc děkuji!  

Monika Nováková 

 

 

 

DOGTREKKING Bloody walk 2013 – Prosečné 28.-30.6.2013 

      Občanské sdružení sv. Alžběty Uherské v Prosečném pořádá na přelomu června a července míchani-

ci různých akcí a v ne úplně poslední v řadě i dog trekkingový závod  Bloody walk- Přebor ČR národních 

plemen v dogtrekkingu . Od prvního ročníku je závod pořádán jako vzpomínkový na ztracené či naopak 

nechtěné psy. I letos byla ze startovného vyčleněna částka na nákup dobrot tentokrát pro hromadící se ČSV 

(Československý vlčák) v nouzi při chov. stanici TAWY. Jako úlitbu bo-

hům a úplatu svědomí za naše svěřence pak kupujeme nějakou tu mlsku 

pro osazenstvo záchranné stanice pro poraněná zvířata při KRNAPu.  

      „Krvavou“ procházku účastníci absolvovali ve třech stupních ob-

tížnosti.  Kategorie TUR. Ta byla letos 30ti kilometrová a způsobuje 

pouze lehké otlaky paty, kotníků a prstů trekaře. Pes se většinou ani neza-

hřeje. Kategorie MID byla 40ti kilometrová. Je navržena pro kadety ve 

výcviku na opravdový LONG.  Letos opět zdolali jeden pěkný kopeček a 

dle mínění některých dokonce i jednu horolezeckou stěnu. Zde již hrozí i 

krvavý puchýř, jako vzpomínka na nádherně prožitý víkend.  Závod je 

někdy plný emocí a mnozí ze závodníků se s pořadateli dělí o své pocity i 

v jeho průběhu. Není proto divu, že občas dostanou organizátoři i citově 

zabarvenou SMS. Její text: “NENÁVIDÍM VÁS!“ svědčí o skutečném 

duševním pohnutí při pohledu na krásnou krajinu Krkonošských hor viděnou spodními úhly.  

Kategorie LONG tj. 4,5 kilometrů nočního běhu, 82 kilometrů chůze při převýšení 5 000m s cca 12kg  ba-

tohem na zádech. Povinná chůze v botičkách pro psa byla v podání Československých vlčáků neskutečným 

uměleckým zážitkem. Jedná se prakticky o krásný jednodenní  outdorový zážitek s vaším psem.  Protože 

účastníci jsou vesměs úchylní romantici, zahajují závod už ve čtvrtek v noci, nočním během vlahým řepko-

vým polem. Ráno zdolávají Žalý jako rozcvičku a výstup na Zadní Renerovky co by generálku půlnočního 

výstupu na Sněžku.  Výstup na nejvyšší horu Čech v tomto závodě je největší úspěch organizátorů. Byl to 

první povolený legálně pořádaný psí závod na tento Český velekopeček.  Radost o to větší, že na vrchol se, 

jako první vydrápalo ČSV, následováno Českým horským psem a choďákem. Vetřel se tam ještě „zlaťák“, 

abychom nebyli rasisti. Bohužel Český strakatý, jediný v kategorii, musel odstoupit pro zranění packy. Ti 

všichni pronásledováni další smečkou ČSV. Bohužel tato skupina byla hendikepována neúměrnou žravostí 

psovodů na povinném bivaku před výstupem na horu hor. Hustý vývar a poctivá svíčková se na výkonu té 

strany vodítka zakončené humanoidem musela zákonitě podepsat. Do cíle vítězně dorazila fenka ČSV v čase 

něco málo přes 18 hodin! Psovodi se vždy těší na závěrečné posezení. Oproti minulým ročníkům bylo vel-

kým kladem, že se ho aktivně zúčastnili i majitelé jiných plemen.  Pochopili, že se ocitli ve společnosti, kde 

jeden chlup na triku není společenské faux-pas (čti  fó-pá) a otisklé psí zoubky na židli není příběh hodný 
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vyprávění.  

  Co napsat závěrem této megalomanské reklamy na devastaci člověka a unavení psa? Snad jen zá-

kladní heslo tohoto ročníku -dogtrekking je sport, který prohlubuje vztah mezi psovodem a psem. Je-li ve 

vašem okolí někdo, kdo po přečtení této věty vyprskl smíchy, je bezpochyby účastník Bloody walk a my 

víme proč se tak stalo…Chcete to vědět i vy?  Již teď se pracuje na přípravě ročníku 2014.  

Kompletní výsledky najdou zájemci na www.os-au.wbs.cz  nebo www.fortisamicus.wbs.cz 

 

Pavel Kohout, Prosečné 41 

 

 

Cesta za pohádkou 

V sobotu 13. července se cesta od rybníka na fotbalové hřiště pro-

měnila v rejdiště nejrůznějších pohádkových bytostí a postaviček. Monika 

Nováková a Veronika Doubková si pro naše ratolesti připravily další puto-

vání za pohádkou. Tato akce se již stala milou tradicí a příjemným zpestře-

ním léta. 

Startovalo se u rybníka. Tady si děti za dozoru mlynáře a mlynářky 

vymalovaly puzzle a vyrazily. Cestou na ně čekali vodníci a víla, Křemílek 

a Vochomůrka, Pat a Mat, Mach, Šebestová a pes Jonatán, Fiona a Shrek, 

Asterix a Obelix, Minnie a Mickey Mouse, Sněhurka a sedm trpaslíků, ne-

chyběla ani Maková panenka. Na každém stanovišti děti plnily různé úkoly, 

za které byly sladce odměněny. V cíli si děti ještě vybraly plyšáka. Letoš-

ním překvapením byla ukázka jednotek integrovaného záchranného systé-

mu. V cíli si děti mohly prohlédnout techniku, vybavení a pomůcky hasičů a 

policistů. 

Účast byla také z říše pohádek. Letošní cesty za pohádkou se zúčastnilo celkem 75 dětí. Rok od roku 

je účast větší a to je pro organizátorky jistě ta největší odměna. Vidět, že snaha udělat „NĚCO“ pro naše děti 

nevyjde na prázdno. 

Poděkování patří paní Andree Pavelcové, a to za upečení výborných perníčků, rodičům dětí za dob-

rovolné vstupné, které bude použito na nákup a výrobu dalších kostýmů. Velké díky si samozřejmě zaslouží 

i všechny pohádkové bytosti a také místní hasiči a policisté z Hostinného. 

Takže příští rok se opět uvidíme a už nyní se všichni těšíme, co nového pro nás Monika s Veronikou 

připraví ;-) 

JN 

 

 

 

Co bude s poštou? 

Obcí kolují různé zvěsti o tom, že obec zrušila poštu, že všichni budeme za poštovními službami do-

jíždět do Hostinného a podobně. Proto je na místě tuto problematiku objasnit.  

http://www.os-au.wbs.cz/
http://www.fortisamicus.wbs.cz/
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Česká Pošta a.s. prochází restrukturalizací a optimalizací sítě pošt. Malé, nerentabilní poštovny se ru-

ší. Toto se nám může či nemusí líbit, ale bohužel s tím nic nezmůžeme.  Zákon ukládá poskytnout veřejnou 

službu do deseti kilometrů.  Česká Pošta nyní nabízí možnost zajistit stávající služby formou svého partnera. 

Jak jsme Vás již dříve informovali, i naše obec, respektive poštovna, byla „vybrána“ jako kandidát tohoto 

programu.  Starosta se sešel se zástupci České Pošty. Obci byla nabídnuta možnost zřízení Výdejního místa 

I. typu.  To v praxi znamená pouze vydávání poštovních zásilek. Tato 

varianta byla naprosto nedostatečná. Se zástupci ČP byla projednána 

možnost zřídit v obci Výdejní místo II. typu. To na rozdíl od Výdejního 

místa I. typu nabízí možnost přijímání poštovních zásilek, SIPO, poštov-

ních poukázek a další. Česká Pošta s touto variantou souhlasila. Kvóta 

na počet těchto míst je však omezená a rozhodnutí o zřízení tohoto typu 

výdejního místa bylo potřeba přijmout co nejdříve. Právě proto zastupi-

telé zřízení Výdejního místa II. typu na svém zasedání schválili. Samozřejmě mohlo zastupitelstvo návrh 

České Pošty odmítnout a trvat na fungování stávající poštovny. Mohlo by však dojít k situaci, že poštovna 

bude zrušena a občané budou odkázáni na dojíždění za poštovními službami do Hostinného. Nyní se pro 

občany změní pouze to, že za těmito službami budou docházet na Obecní úřad. Proto jsem přesvědčen, že 

schválit v obci zřízení Výdejního místa II. typu bylo správné rozhodnutí.  

JN 

 

 

 

Fotbalová sezóna odstartovala 

 Nový ročník fotbalové ligy je tady. Naši fotbalisté po vydařené loňské sezóně 

postoupili do OS 3. třídy, kde naše borce čekají těžší soupeři a vyrovnanější zápasy. 

Start do nové sezóny byl z říše snů. Po pěti odehraných kolech mají fotbalisté Sokola 

Prosečné na kontě 12 bodů a v tabulce jsou na třetím místě s jednobodovou ztrátou na 

vedoucí duo Úpice a Lampertic.  

 Prvního přemožitele našli naši fotbalisté až v pátém kole, kdy podlehli Pilníko-

vu na jeho hřišti 3:1. V sobotu 14. 9. hostí Sokol Prosečné tým Svobody, která figuruje 

v tabulce na posledním místě bez bodového zisku. Proto všichni věříme, že hráči So-

kola Prosečné nezaváhají a předvedou kvalitnější výkon než naše reprezentace v souboji s Arménií a připíší 

si do tabulky další tři důležité body. 

Další zápasy TJ Sokol Prosečné 

 

Datum   Soupeř začátek doma / venku 

14.9.   Svoboda 17:00 hod D 

21.9. 
 

Volanov 16:30 hod V 

28.9.   M. Svatoňovice 16:30 hod D 

6.10. 
 

Lampertice 16:00 hod V 

13.10. 
 

Úpice B 16:00 hod V 

19.10.   Bohuslavice 15:30 hod D 

27.10. 
 

Černý Důl 14:30 hod V 

2.11.   Hostinné B 14:00 hod D 

9.11.   Libotov 14:00 hod D 
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Co se chystá 

Mateřská škola se zapojila do chari-

tativní akce 
 

 Naše mateřská škola se zapojila do 

akce „Víčka pro Nikyho“. Tato akce má za 

účel zajistit finanční podporu jeho léčby. 

Chlapec od narození trpí vážnou poruchou. 

Jeho léčba je finančně náročná. Proto kdo 

z Vás má zájem se do této akce zapojit, může 

víčka nosit do mateřské školky. Pro každého 

z nás je to maličkost, která ovšem může po-

moci dobré věci. 

JN 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

STRAŠENÍ aneb ROZLOUČENÍ S LÉTEM 

 

V sobotu 21. září se uskuteční již tradiční rozloučení s létem. Akce odstartu-
je v 19:19 hod. Místo startu a trasa budou upřesněny. Cíl bude na fotbalo-
vém hřišti, kde na Vás bude čekat občerstvení a pro Vaše ratolesti malé 
překvapení. 
 
Všichni jste srdečně zváni! 
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